
ZÁPIS z on-line jednání RPK 

18. 10. 2024 

 

 

Přítomni: , Renata Marková, Jana Ondřejová, Ing. Eva Kadeřávková 

Hosté: předsedkyně SCHSHP Vladimíra Kyselá, Simona Tichá 

           Ing. Milena Nováková, 

Nepřítomen: Blahoslav Políček, konzultace mimo jednání proběhlo 

 

 

Projednáno: 

. 

 

1. Rezignace z pozice člena RPK paní Jany Horáčkové 

Paní Jana Horáčková podala k 4.10.2024 rezignaci na funkci člena RPK. Rezignace je 

součástí Zápisu v příloze. 

 

 

2. Rezignace  z pozice předsedy a člena RPK a předsednictva SCHSHP pani Lucie 

Kočovské 

Paní Lucie Kočovská podala k 14.10.2024 rezignaci svoji funkci předsedy a člena RPK. Dále 

také z pozice člena předsednictva.  Rezignace je součástí Zápisu v příloze. 

 

Děkujeme oběma členkám RPK za jejich dosavadní přínosnou práci a přejeme do 

života vše dobré. 

 Lucii Kočovské patří naše velká naše úcta, neb stála na počátku tohoto svazu a 

pracovala pro něj usilovně a obětavě. Děkujeme 

 

 

3. Volba nového předsedy RPK 

Z původní RPK zůstali pouze tři členové, R. Marková, J. Ondřejová, E. Kadeřávková, 

nadpoloviční většina. 

Návrh na předsedu byl pouze jeden – paní Renata Marková 

Paní Renata Marková byla schválená jednohlasně. 

 

 

4. Doplnění RPK schválenými náhradníky z ČS 2023 

Při volbě členů RPK na stávající období (2024 - 2027) byli v roce 2023 navržení a následně 

Členskou schůzí schváleni 2 náhradníci. 

Slečna T. Šmejkalová a paní Ing. M. Nováková. 

Tyto oslovila předsedkyně SCHSHP z.s. paní V. Kyselá. 

Sl. T. Šmejkalová funkci nepřijala, 

Paní Ing. M. Nováková funkci přijala. 

Na on-line jednání RPK 18.10.2024, ji stávající RPK přivítala do svého středu. 

Nyní se bude čekat na schválení paní  Ing. Novákové ASCHK z.s. a po té bude platným 

členem RPK. 

RPK bude v tomto volebním období pracovat nadále ve čtyřech členech. 

 

 

 



 

 

 

 

 

5. Předání dokumentace a informací novému předsedovi RPK. 

Paní Marková požádá písemně bývalou předsedkyni paní Lucii Kočovskou o předání  

dokumentace a informací potřebných k pokračování práce v RPK SCHSHP z.s.. 

 

 

6. Dořešení schválení zařazení koní do PK  po posledním Centrálním svodu klisen a 

licentaci hřebců v Dnešicích. 

Vzhledem k tomu, že byl podaný podnět na prošetření správnosti postupu zařazení koní do 

PK , RPK vyčká závěru šetření Kontrolní komise. 

Následně na dalším jednání vydá RPK schválení zařazení koní do PK SHP. 

 

 

7. Výstavní řád plemene shetland pony 

Výstavní řád, který je prozatím uveřejněn na webu SCHSHP je verze, ve které chybí 

schválené informace. RPK tyto nedostatky zapracuje a na příštím jednání schválí, případně se 

dohodne k dalším úpravám. 

 

 

8. Nový ŘPK 

Nově vypracovaný Řád plemenné knihy shetland pony, byl  předán k posouzení na  

Ministerstvo zemědělství v letošním roce. 

Byl vrácený k dopracování a legislativním úpravám. 

 

RPK úpravy zapracuje po Členské schůzi (termín 16.11.2024). Proto jednání o ŘPK odkládá 

na prosinec 2024. 

 

 

     

 

 

 

 

Zapsala: Renata Marková 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Příloha č. 1 

 

Vážené dámy, 

  

    je mi smutno z toho, jakým směrem se svaz vydal a jakým směrem se vydává i RPK a z 

chování některých členů (RPK i svazu jako takového ) je mi stydno. Berte tedy toto jako moji 

rezignaci na funkci v RPK, s okamžitou platností. Již jsem o tom mluvila s Luckou a panem 

Políčkem v Dnešicích, jen na základě Lucky apelu jsem toto rozhodnutí ještě zvažovala. 

Nechci být součástí RPK v době, kdy si členové RPK nestojí za svými názory a mění je podle 

toho, jak se vyspí (nebo jak jim kdo řekne). V době, kdy RPK není schopna stát za členy 

komisí, které si sama zvolila a jejichž názory neváhají někteří členové RPK neustále napadat. 

Na takovémto vystupování RPK a degradaci chovu se nehodlám podílet, protože bych se 

nemohla chovatelům podívat do očí.  

  

Na vysvětlenou blíže : Nesouhlasím s účelovým otáčením názorů, jaký jste předvedli ohledně 

modrookého hřebce, kdy v jednu dobu drtivá většina RPK souhlasí s omezením a za 14 dní 

otočí názor na druhou stranu a nestandartního hřebce schválí do chovu bez jakékoli kontroly. 

Nesouhlasím ani se znevažováním názorů komise (které se nám tu poslední dobou rozjelo) jen 

proto, že někdo nemá dostatek sebekritiky (nebo zkušeností) a nedokáže se na vlastního koně 

podívat realisticky a přiznat si, že dané zvíře není top, ale průměr a že má nějaké nedostatky. 

Což ale neznamená, že by se na klisně nedalo chovat a (při vhodné zvoleném hřebci ) 

odchovat dobrá hříbata. A ne, do HPK nemá spadat většina zapisovaných jedinců, ale jen 

elitní asi 1/4 - 1/3 populace. Průměrná zvířata prostě spadají do PK a ne, není to žádná ostuda. 

Od toho ty oddíly máme, tak bychom je měli využívat. 

K hodnocení konkrétních koní se již, téměř po měsíci od konání akce, vyjadřovat nebudu. 

Tuto možnost jsem dala majitelům (a nejen jim) přímo v Dnešních, byla jsem ochotná 

vysvětlit, či na konkrétním koni přímo ukázat... Nikdo z nich ji nevyužil a na akci jsem byla 

ještě docela dlouho po licentaci. Rovněž ve dnech poté mě ohledně tohoto také nikdo 

nekontaktoval. Je rovněž zajímavé, že na výstavách rozhodnutí posuzovatele berete jako svaté, 

ale rozhodnutí zkušených lidí z komise (někdy i zkušenějších, než někteří posuzovatelé) 

napadá poslední dobou kde kdo, včetně začínajících chovatelů a členové RPK místo, aby se 

za ně postavili (když už si je zvolili) si ještě přísadí. A ne, nelze srovnávat hodnocení na 

výstavě s hodnocením na svodu/licentaci a ano, hodnocení za plemenný typ (a i stavbu těla) 

se s vyspělostí koně může poměrně výrazně změnit, proto se u evidentně nevyspělých jedinců 

doporučuje přehodnocení, protože když dorostou a dospějí (a u některých pozdních jedinců je 

to až po šestém roce věku), změní se jejich proporce a tudíž se může rapidně změnit jejich 

hodnocení. Je ovšem zarážející, že člen RPK si toto neuvědomuje. 

  

Přeji vám, ať nenecháváte svá rozhodnutí vést tím, co tomu kdo řekne, ale začněte opět 

pracovat pro rozvoj chovu a kvality shetlandů chovaných v ČR. 

  

S pozdravem, 

  

Jana Horáčková  

  

 

 

 

 

 



Příloha č. 2 

  

Všechny zdravím, 

  

situace nejen posledních dnů mě nedává jinou možnost než poslat rezignaci a to i z funkce 

předsedkyně RPK, ale i z předsednictva SCHSHP. Nevidím již jediný důvod v těchto funkcích 

setrvat. Necítím podporu ani od členů svazu ani od členů RPK a tudíž mé setrvání v těchto 

funkcích považuji za zbytečné a bezpředmětné. 

Je to právě 25 let když jsme měli první schůzku pro založení stávajícího svazu. Od samého 

začátku nám byla ASCHK jako UCHS velice nápomocná. Dnes je politika i záměr SCHSHP 

úplně jinde a k našim podporovatelům se chováme dost zvláštním způsobem. Celou dobu 

jsem pracovala pro radu i svaz jak nejlépe jsem dokázala a to se týká i hodnocení koní při 

svodech a licentacích, vždy podle nejlepšího svědomí bez ohledu na majitele, pouze 

s ohledem na posuzované zvíře. Lépe to již opravdu nedokáži. 

Zpřísňující se pravidla a nárůst legislativy přispěl k tomu, že jsem v posledních letech 

věnovala svazu a práci pro radu mimořádně hodně času. Nikdy jsem toho nelitovala a 

nečekala ani žádné hodnocení či uznání. Stačilo by je trochu slušného chování vůči mé osobě. 

Ale i to je asi problém. 

Neustálé obhajování a v posledních letech vyšetřování, kdy svaz povýšil kontrolní komisi na 

vyšetřovací komisi a naprosto zaměnil její pravou funkci, mě už vyčerpává natolik, že v tom 

nechci pokračovat. V takovémto neustálém stresu a tlaku již nejsem schopna nadále pracovat. 

Vadí jak se zde pošlapávají autority (tím teď nemám na mysli sebe). Jen velmi těžko se mi 

pak daří domlouvat členy hodnotících komisí… 

  

Děkuji všem bývalým i současným členům RPK i spolupracovníkům z ASCHK a moc si 

vážím jejich spolupráce. A přeji hodně zdaru v dalším snažení. 

  

Lucka Kočovská 
 


